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第四届国际汉语教学研究生指导研讨会

The Fourth Symposium on the Supervision of Research Students in 
Teaching Chinese as a Second Language 
邀请书
会议日期：2015年8月18至20日
会议地点：英国利兹大学
联系人：杨陇
电子邮箱：mlly@leeds.ac.uk
邀请截止期：2015年6月15日
本届国际汉语教学研究生指导研讨会是在国际汉语教学硕博士指导研究会主导下召开的系列会议之一。自2012年第一届会议召开以来，该研讨会系列引起了国际国内同道学者的热情关注和积极参与。研讨会第一至三届分别在英国利兹大学、英国谢菲尔德大学、中国南京大学召开，会议关注高端层面的国际汉语教学和研究，主题涉及汉语作为二语教学、理论语言学、应用语言学和汉语本体研究诸方面。
第四届研讨会除了继续关注跟语言及其教学相关的议题之外，还将特别增加文化教学和交流的主题。语言和文化密不可分，国际汉语教学离不开中国文化教学。有关文化的话题涉及文学、艺术、媒体诸学科，加强国际汉语教学中的文化教学，不仅有助于汉语教学范围的拓展和程度的加深，而且有利于促进中外文化的交流和互动。

研讨会由英国利兹大学语言文化社会学院和谢菲尔德大学东亚研究学院主办，武汉大学汉语国际推广教学资源研究与开发基地、南京大学海外教育学院和中国驻英国曼彻斯特总领事馆协办。

会议主要议题如下：

· 对中国文化和国际汉语教学相结合的理论思考和实践探讨

· 对中外文化的比较研究

· 对媒体传播中国文化和语言的现状及前景的考察和展望

· 对中外汉语国际教育研究生培养现状的分析和比较研究
· 对指导汉语教学专业研究生的个案研究。

· 汉语习得和汉语水平测试研究
· 对汉语语言学和汉语教学中具体问题的理论性探讨和实证性研究。

· 对与汉语教学相关的高级语言文化类课程的设计和教学的研究，例如古汉语、文学课、文献课、翻译课、文体（风格）课等的教与学。

本次会议工作语言为英文和中文。如果您有兴趣，请填写《回执》，随论文提要通过电子邮件于2015年6月15日前寄给会议筹备组杨陇老师（mlly@leeds.ac.uk），提要可根据情况选用英文（约400字）或中文（约800字）。本研讨会限定规模，会议组接受提要之后，会及时寄发正式邀请函。会议代表的食宿由会议承担。会务费为100英镑。
会议主席：杨岚、陈莉莉

会议组织委员会：赵世举、程爱民、赵霞、宋连谊、王盈、杨陇
第四届国际汉语教学研究生指导研讨会
会议筹备组
2015年3月20日
第四届国际对外汉语教学硕博士指导研讨会回执
	姓名
	
	性别
	
	职称、职务
	

	国别和单位
	
	电子信箱
	

	通讯地址
	
	电话号码
	

	论文题目
	

	论文提要
	

	备注


	


The Fourth Symposium on the Supervision of Research Students (SSRS) in 
Teaching Chinese as a Second Language (TCSL)
第四届国际汉语教学研究生指导研讨会
Call for Papers
Details of Symposium
Date: 18-20 August, 2015 
Location: University of Leeds, UK
Contact: Mr Long Yang 
Contact email: mlly@leeds.ac.uk
Call deadline: 15 June, 2015
Call for papers

We are writing to invite the submission of papers for an international symposium on the supervision of postgraduates in TCSL, to be held at University of Leeds in August 2015. This will be the fourth symposium in a series, following the success of earlier symposia held at the University of Leeds, University of Sheffield in the UK and Nanjing University in China from 2012 to 2014. The previous symposia were attended by leading figures in the fields of TCSL and related subjects from all over the world. 

Papers presented in the previous symposia focused mainly on promoting the development of Chinese linguistics, comparative linguistics and the quality of learning and teaching Chinese as a second language. These areas will continue to be covered in the fourth symposium, but we are also keen to get more papers on the cultural teaching and communication, which are related to such subjects as Chinese arts, literature and media.

The symposium will address the issues of training and supervision of research students in the field of TCSL. From the second symposium on, research students were also invited to present their ongoing research projects and/or their dissertations so that they could get feedback from established researchers. The fourth symposium will keep on this practice.
The following is an indicative list of topics and themes on which we would welcome papers to be delivered at the symposium:

· Theoretical and practical study of the combination of Chinese culture and TCSL
· Comparative study of the Eastern vs. Western cultures and/or Chinese vs. foreign cultures
· Promotion of Chinese culture and language through media

· Critical appraisal of the current field of Chinese linguistics and the theory and practice of TCSL 
· Theoretical exploration and/or empirical study of specific issues of Chinese language and its teaching as a second language
· Comparative study of Chinese versus other languages so as to investigate the impact of learners’ native language on Chinese acquisition
· Theoretical and practical study of teaching high-level language and culture courses related to L2 Chinese, such as traditional Chinese, literature, documents, translation and stylistics
· Analysis and critical appraisal of the MA and especially PhD programs in TCSL all over the world 

· Examination of individual experience and lessons in supervision of MA and PhD programs in TCSL 

· Discussion about intercollegiate and inter-subject supervision of research students

Submission of abstracts:

The working languages are English and Chinese. Presentations will last 20 minutes followed by a 10-minute discussion. Participants intending to give a paper are requested to e-mail a completed form (see below) with an abstract of approx. 400 words in English or 800 characters in Chinese to Mr Long Yang at the University of Leeds (email mlly@leeds.ac.uk). The deadline is 15 June 2015.

Registration and Fees:
The symposium is mainly supported by WREAC funding. Board and lodging will be arranged and paid for by the symposium for those who have papers accepted. The conference fee of £100 will cover registration, proceedings and excursions.
Organizing Committee members:
Dr Lan Yang, University of Leeds, UK
Dr Lili Chen, University of Sheffield, UK
Professor Shiju Zhao, University of Wuhan, PRC
Professor Aimin Cheng, University of Nanjing, PRC
Dr Xia Zhao, University of Sheffield, UK
Dr Lianyi Song, University of London, UK

Mr Ying Wang, Manchester Chinese Consulate, UK
Mr Long Yang, PhD candidate, University of Leeds, UK
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